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The study deal with the subject of the impact of changes of oil prices on monetary stability in
Algeria and so with diagnosis of the Algerian economy position during the changes of oil prices in

global markets which helps to clarify the revelance of the national economy to the oil setor.

The study concluded that the national economy and in spite of the efforts undertaken by the
State isstilllinked to the oils ectorincomes which makesit a hostage to externalshocks, which calls for

finding alternative strategies for this sector and diversify sources of income.

Key Words : Oil Sector, Monetary Stability, Algerian Economy.

L'étude portait sur le sujet de l'impact des chocs des prix du pétrole sur les variables
macroéconomiques dans 1'économie algérienne et que le diagnostic de 1'état de 1'économie
algérienne a la lumiére des fluctuations des prix du pétrole sur les marchés mondiaux, ce qui
contribue a expliquer la pertinence de la secteur national des hydrocarbures de 1'économie dans

I'économie algérienne.

L'étude conclut que I'économie nationale et en dépit des efforts déployés par I'Etat est
toujours lié aux revenus du secteur pétrolier qui en fait un otage aux chocs extérieurs, qui appelle a

trouver des stratégies alternatives pour ce secteur et diversifier les sources de revenus Algérienne.

Mot Clés : secteur de pétrole, Stabilité Monétaire , Economie Algérienne.




